

Recent Events and Meetings / 近期活動及會議

Hong Kong–Barcelona Urban Exchange: A Dual approach to Waterfront Regeneration Symposium on 22 February 2014



The Hong Kong–Barcelona Urban Exchange: A Dual approach to Waterfront Regeneration Symposium was successfully held on 22 February 2014 at Grand Hall, Lee Shau Kee Lecture Centre, Centenary Campus, The University of Hong Kong.



Welcome Remarks and Opening Address by Paul Chan Mo-po, MH, JP, Secretary for Development, HKSARG and Antoni Vives, Deputy Mayor of Barcelona.



Group Photo: (From Left) Bernard Lim, JP, President of Hong Kong Institute of Urban Design, Paul Chan Mo-po, MH, JP, Secretary for Development, HKSARG, Antoni Vives, Deputy Mayor of Barcelona, Peter Cookson Smith, Immediate Past President of Hong Kong Institute of Planners and Conrad Wong, BBS, JP, Chairman of Hong Kong Green Building Council



Group Photo of Wai Chi-sing, Permanent Secretary (Works), Development Bureau, HKSARG, all the speakers and moderators, steering committee and representatives from Young Professional Group



Session 1: Keynote Speeches

Keynote Presentation by Raymond Lee, JP, Head of Energizing Kowloon East Office, Development Bureau, HKSARG on Energizing Waterfront – Unleashing Kowloon East Potential



Keynote Presentation by Willy Muller, CEO of Barcelona Regional on Changing Morrot: An opportunity for a new port – city relationship



Moderator: Nicholas Brooke, Chairman of Harbourfront Commission

Roundtable Discussion and Q&As:

Antoni Tio, President of Barcelona Cluster Nautic

Ling Kar-kan, JP, Director of Planning, Planning Department, HKSARG

Rocco Yim, Honorary Professor, Department of Architecture, The University of Hong Kong

Raymond Lee, JP, Head of Energizing Kowloon East Office, Development Bureau, HKSARG

Willy Muller, CEO of Barcelona Regional



Session 2: Panel on Land Water Interface & Place Making

Moderator: Bernard Lim, JP, President of Hong Kong Institute of Urban Design

Panel Speaker Presentations

HK: Vincent Ng, Chairman of Task Force on Kai Tak Harbourfront Development, Harbourfront Commission on [Re]claiming the Harbour for the People

BCN: Maria Buhigas, Director of Urban Strategy, Barcelona Regional on Regeneration of Waterfronts, New Constraints, New Approaches

HK: Leung Kong-yui, Chairman of Task Force on Water-land Interface, Harbourfront Commission on Water-land Interface: A Key Perspective for Harbour Planning



Session 3: Panel on Connectivity & Green Urban Design

Moderator: Conrad Wong, BBS, JP, Chairman of Hong Kong Green Building Council

Panel Speaker Presentations

BCN: Marc Montlleo, Director of Environmental Projects, Barcelona Regional on Green Building Design. Urban Genomics

HK: John Ng, Director of Hong Kong Green Building Council on Beyond Green Buildings

BCN: Albert Civit i Fons, Chief Urbanist of Barcelona City Council on Seafront to Waterfront: The New Vision of Barcelona Strategies



Closing Remarks by Peter Cookson Smith, Immediate Past President of Hong Kong Institute of Planners



Exhibition

Please Select    



Waterfront symposium opens
February 22, 2014

Secretary for Development Paul Chan opened the Hong Kong-Barcelona Urban Exchange: A Dual Approach to Waterfront Regeneration symposium today.

More than 400 planning and urban design professionals are attending the event at the University of Hong Kong to exchange knowledge in planning, urban design and a green environment based on the experience of the two cities, especially with regard to waterfront regeneration.

Waterfront symposium opens

More than 400 planning and urban design professionals are attending the event at the University of Hong Kong to exchange knowledge in planning, urban design and a green environment based on the experience of the two cities, especially with regard to waterfront regeneration. [extract from news.gov.hk]

香港-巴塞羅那活化海濱 雙城發展研討會香港大學舉行



《香港-巴塞羅那雙城發展交流：活化海濱雙線並行》研討會於昨（二月二十二日）在香港大學百周年校園舉行，有超過四百多名本地和國際規劃和城市設計界的專業人士出席。研討會的目的是讓兩個城市就活化海濱交流及分享在規劃、城市設計和環保建築各方面的經驗及知識…….[extract from Netprozone.com]

《香港-巴塞隆拿雙城發展交流：活化海濱雙線並行》研討會昨吸引超過四百名來自本地及國際的城市規劃和設計專業人士出席。發展局局長陳茂波於會上表示，港府與巴塞隆拿皆為沿海城市，海濱長廊對兩地而言是重要的公共財產，發展方向需要廣大市民支持……[節錄自2014年2月22日星島日報]

研討會以活化海濱為主題，於香港大學舉行，由香港政府、巴塞隆拿市政府、其他學會及建築議會合辦，有超過四百名專業人士出席，交流城市規劃及環保建築等各方面經驗……[節錄自2014年2月22日頭條日報]

陳茂波指發展海濱平衡保育

【大公報訊】綜合報道：香港—巴塞羅那城市發展研討會昨日在港舉行，發展局局長陳茂波致辭時表示，海濱是香港寶貴的資產，過去填海造地是為配合社會發展需要，政府現正發展西九文化區、啟德發展區等沿海項目，面對平衡環境保育、綠化等挑戰，需作出平衡，本港和巴塞羅那可分享海濱發展知識，加強交流合作。

「香港—巴塞羅那雙城發展交流：活化海濱雙線並行」研討會昨日在香港大學舉行，逾400名本地和國際規劃及城市設計界專家出席，交流和分享規劃、城市設計和環保建築的經驗。發展局局長陳茂波和巴塞羅那市政府副市長 Antoni Vives 為研討會主持開幕儀式並致歡迎及開幕辭。一眾講者除分享他們的經驗和見解外，亦討論了兩地城市發展所遇到的經驗與挑戰。

香港-巴塞羅那城市發展研討會昨日在港舉行，發展局局長陳茂波致辭時表示，海濱是香港寶貴的資產，過去填海造地是為配合社會發展需要，政府現正發展西九文化區、啟德發展區等沿海項目，面對平衡環境保育、綠化等挑戰，需作出平衡，本港和巴塞羅那可分享海濱發展知識，加強交流合作……[節錄自 2014年2月22日大公報]

Hong Kong MAKE Award 2013

2013 香港最受推崇知識型機構大獎

Hong Kong Productivity Council invited HKIUD members to the Forum on Raising productivity through knowledge management and Hong Kong MAKE Award Presentation Ceremony 2013 on 21 February 2014 (Friday) for which HKIUD is a supporting organization.

HKIUD Meetings Calendar (February)

二月號會議

Date	Time	Meetings	Venue
11/2 (Tue)	6:30 pm	Council Meeting	President's Office

List of Events HKIUD Council Members were invited to join on behalf of HKIUD

Date 日期	Organisator 主辦單位	Event 活動	Representative(s) from HKIUD 本會代表
13 Feb 2014	Executive Council	Monthly Thursday Luncheon	Prof. Bernard Lim, JP President
14 Feb 2014	Hong Kong Professionals and Senior Executives Association	Hong Kong Professionals and Senior Executives Association Spring Reception	Prof. Bernard Lim, JP, President
25 Feb 2014	Hon. Tony Tse , Legislative Councillor	Meeting with Director of Lands	Prof. Bernard Lim, JP President

Upcoming Events and Meetings / 活動及會議預告

The 2nd “Experiencing Public Space” Education Scheme (第二屆「體驗公共空間」學習計劃)



The Hong Kong Public Space Initiative (HKPSI) would like to invite HKIUD members to participate in the 2nd Experiencing Public Space Education Scheme (EPSES), for which HKIUD is a supporting organization.

[More](#)

HKIUD Meetings Calendar (March)

三月會議

Date	Time	Meetings	Venue
TBC	6:30 pm	Council Meeting	President's Office
19/3 (Wed)	6:30 pm	PAC Meeting	PAC Chairman's Office
26/3 (Wed)	6:30 pm	MEC Meeting	President's Office

Hong Kong Institute of Urban Design Limited

香港金鐘金鐘道89號力寶中心第二座22樓2207-9室 Suite 2207-9, 22/F, Tower Two Lippo Centre, 89 Queensway, Admiralty, Hong Kong
Tel: (852) 2530 8135 Fax: (852) 2530 8100 Web: www.hkiud.org Email: inq@hkiud.org